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1 Bakgrund 
Ridning är den fjärde största idrotten i Tyresö sett till antalet medlemmar mellan åldrarna 7-20 år. 
Antalet deltagartillfällen per anläggning i kommunens enda ridanläggning är högst i landet1. 
Ridanläggningen ligger på Fårdala gård, en kulturhistorisk miljö där Tyresös ryttarförening bedrivit 
ridskoleverksamhet sedan 1960-talet. Ryttarföreningen hyr marken av kommunen och står därför för 
daglig drift och underhåll. Som fastighetsägare har kommunen dock det övergripande ansvaret och 
möjligheten att investera i anläggningen.  

År 2017 beslutade kommunen att bevilja investeringsmedel för om-och tillbyggnad av gården. I 
kommunens investeringsplan avsattes 48 miljoner för projektet men i en kostnadskalkyl som gjordes 
år 2018 beräknades projektet till 60 miljoner kronor. Gapet mellan den beräknade kostnaden och 
avsatta medel resulterade i att kommunen prioriterade de åtgärder som ansågs akuta för att tillgodose 
god djurhållning och ge förutsättningar för en god arbetsmiljö och tillgänglighet. Åtgärder som 
prioriterades var hagar, nytt stall, maskinhall, utrymmen för personal och elever samt mekanisk 
gödselränna, gummimatta i stallgångar och ett värmepumpsystem. Dessa åtgärder är idag pågående 
och beräknas vara klara årsskiftet 2022-2023. En åtgärd som inte togs med var ett nytt ridhus. 

Behovet av en utökad ridhusyta kvarstår vilket framgår av tidigare gjorda utredningar2. Enligt 
kommunens anläggnings-och lokalförsörjningsplan 2022-2034 beskrivs ridhuset som en av de mest 
prioriterade anläggningarna. Viktigt att notera att behovet inte gäller fler hästar utan en utökning av 
ridhusytan.  

I tidigare utarbetade underlag finns underlag och utredningar om möjliga alternativ kring utbyggnad av 
ridhusytan samt underlag som beskriver behovet av en utökad ridhusyta. Förutsättningarna för 
ridhusets placering har dock förändrats från det att underlagen tagits fram eftersom stallbyggnaden får 
en ny placering och den gamla kommer att rivas. 

Mot denna bakgrund har Kommunstyrelsen fattat beslut att ge kommundirektören i uppdrag att i 
samverkan med kultur- och fritidsnämnden säkerställa behovet och lösningsförslag för Fårdala ridhus. 
Kultur- och fritidsnämnden har i nämndplanen för 2022 givit förvaltningen i uppdrag att utreda hur det 
är möjligt att utöka ridhusytan i Fårdala på ett kostnadseffektivt sätt. Denna behovsanalys är ett första 
steg i arbetet. 

1.1 Syfte 
Syftet med behovsanalysen är att skildra övergripande bakgrundsinformation av händelseloppet på 
Fårdala gård och beskriva behovet samt den förväntade nyttan av en utökad ridhusyta. Nästa steg är 
att genomföra en förstudie och utreda möjligheterna utifrån ekonomiska och byggmässiga 
förutsättningar.  

1.2 Händelseförloppet på Fårdala gård 
Nedanstående tidslinje ger en övergripande bild av händelseförloppet för Fårdala gård mellan år 2017 
och år 2022. Behovet av en utökad ridhusyta identifierades dock av kultur-och fritidsnämnden redan år 
2010 men det bedömdes då inte finnas utrymme för projektet i kommunens investeringsprogram3.  

 

 
1 Deltagartillfällen i ridsportsföreningar, antal/ridhall, Kolada (U09910) 
2 Kommunens anläggnings- och lokalförsörjningsplan 2022-2034, fastställd av 
kommunstyrelsen 2022-05-10. 
Behovsanalys idrottsanläggningar fastställd i kultur- och fritidsnämnden 2022-05-23. 
3 Investeringsbeslut fastställd i kultur- och fritidsnämnden 2010-12-06. 
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2 Varför behöver något göras?  
2.1 Behovet ökar till följd av ökad befolkning 
Behovet av nya idrottsanläggningar samt efterfrågan på befintliga idrottsanläggningar ökar i hela 
Stockholm till följd av ökad befolkning och förtätning. Enligt kommunens befolkningsprognos kommer 
antalet barn mellan 0-18 år öka med 2 540 personer fram till 2035, motsvarande 20 procent. Detta 
samtidigt som att starka sporter som fotboll, gymnastik och ridning bibehåller sin attraktion. 4  

För att möta ökad efterfrågan måste kommunen investera i nya anläggningar men också underhålla 
och reinvesterar i befintliga. Generellt betraktat finns störst investeringsbehov hos de idrotter med få 
anläggningar eller vars tävlingar genererar stora i aktivitets-, medlems och publikhänseende5. I Tyresö 
kommun kan ridsporten inkluderas utifrån båda aspekterna.  

 
4 Tyresö kommuns befolkningsprognos, 2022; Behovsanalys idrottsanläggningar, Kultur- och 
fritidsnämnden, 2022-05-23 §48 
5 Idrottens samhällsnytta, Riksidrottsförbundet, 2017 
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Befolkningsprognos Tyresö kommun 

Ålder  2021 2025 2030 2035 
Ökning antal 
invånare 

Ökning procent 
2021/2035 

0-18 år 12455 12795 14013 14995 2 540 20 % 

19-29 år 5607 5972 6589 6706 1 099 20 % 

30-49 år 13086 13819 15619 16731 3 645 28 % 

50-64 år 9692 10417 10821 10987 1 295 13 % 

65-79 år 5835 5772 6719 7935 2 100 36 % 

80- 2387 3078 3419 3431 1 044 44 % 

Totalt 49062 51854 57180 60785 11 723 24 % 
Tabell 1 Befolkningen beräknas öka med 24 procent från 2021 till och med 2035. Prognosen baseras på 
antalet planerade byggda bostäder.  

 
Diagram 1 Befolkningsprognos åren 2021-2035 skildrat som diagram 

2.2 Ridsportens popularitet i Tyresö 
Ridning är Sveriges tredje största ungdomsidrott och är särskilt populärt bland unga flickor (92 procent 
av utövarna är flickor). I Tyresö är ridsporten den fjärde största idrotten bland barn och unga i åldrarna 
7-20 år varav 97 procent av utövarna är flickor. Idrotten är bland de mest förekommande 
föreningsidrotterna bland flickor i åldrarna 7-20 år och blir populärare med åldern 6. Att investera i 
ridsporten kan därmed ses som en investering i flickors idrottande.  

 
6 Behovsanalys idrottsanläggningar, Kultur- och fritidsnämnden 2022-05-23 § 
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Andel medlemmar 2021 i de mest förekommande föreningsidrotterna bland flickor  

7-9 år 10-12 år 13-15 år 16-20 år 

Gymnastik (31%) Gymnastik (28%) Gymnastik (22%) Ridning (24%) 

Fotboll (17%) Fotboll (17%) Ridning (21%) Handboll (17%) 

Ridning (12%) Ridning (15%) Fotboll (19%) Fotboll (15%) 

Simning (10%) Kampsport (7%) Tennis (8%) Kampsport (10%) 

Tabell 2 Ridning är bland de mest förekommande föreningsidrotterna bland flickor. 

Ryttarföreningen har idag ca 800 medlemmar varav 593 är barn och ungdomar7. Majoriteten av 
ryttarföreningens medlemmar är bosatta i Tyresö kommun men det finns också medlemmar som 
pendlar långt för ridsporten. Även om kommunens idrottsanläggningar planeras efter lokala behov är 
det viktigt att poängtera Tyresös ridanläggning är attraktiv även för personer bosatta utanför 
kommunen. Bland annat ligger Tyresö förhållandevis nära innerstaden och i nära anslutning till 
naturområden såsom Alby naturreservat med tillhörande ridspår.   

Ridskolans popularitet märks inte minst av antalet deltagartillfällen i ryttarföreningen (antal/ridhall). 
Tyresö kommuns ridanläggning har högst antal deltagartillfällen i landet. Antalet deltagartillfällen på 
Tyresö ridskola är 21 000 mot Stockholms läns 80008. Trots det höga antalet deltagartillfällen kan 
ridskolan idag enbart erbjuda ridlektioner i ett ridhus. Jämförbara ridskolor med lika stor verksamhet 
har, enligt ryttarföreningen, två till tre ridhus till sitt förfogande. Något som skildras i nyckeltalet antal 
ridhallar per 1000 invånare 7-20 år där Tyresö ligger lågt på listan i både Sverige och Stockholms län9.  

Deltagartillfällen och ridhus i relation till befolkningen 

 Tyresö Stockholms län Alla kommuner Plats i 
Stockholms län 

Deltagartillfällen i 
ridsportsförening 
antal/ridhall 

21 794 8 361 4 067 1 

Antal i ridhallar/1000 
inv. 7-20 år 

0,1 0,3 0,8 19 

Tabell 3 Tyresö kommun har högst antal deltagartillfällen per ridskola/ridhall i landet. Sett till 
deltagartillfällen per 1000 invånare 7-20år har kommunen en låg placering.  

 

 
7 Verksamhetsberättelse, Tyresö ryttarförening, 2021 
8 Deltagartillfällen i ridsportsföreningar, antal/ridhall, Kolada (U09910) 
9 Deltagartillfällen i ridsportsföreningar, antal/inv 7-20år, Kolada (U09896) 
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Antal ridhallar per 1000 invånare 7-20 år i Sverige och Stockholms län 

 
Figur 1 Antal ridhallar per 1000 invånare 7-20 år i Sverige. Blå pil visar Tyresös placering. 

 
Figur 2 Antal ridhallar per 1000 invånare 7-20år i Stockholms län. Blå pil visar Tyresös placering. 

2.3 Nyttjandet av ridhuset maximeras  
Idag maximeras utnyttjandet av ridhuset på Fårdala gård. Ridhuset byggdes år 2000 och är 
dimensionerat för att klara ca 400-450 uppsittningar i veckan. Idag genomförs dock ca 730 
uppsittningar i veckan. Antalet uppsittningar och antalet deltagartillfällen per anläggning (Tabell ) 
skildrar att ridhuset används väl över sin tilltänkta kapacitet.  

Den begränsade ridytan som idag finns i ridhuset får konsekvenser för säkerhet, arbetsmiljö och 
tillgänglighet. Täta lektioner kan generera konsekvenser för säkerheten till följd av trängsel och 
störningar vid byte av lektion. Arbetsmiljön påverkas av att personalen måste arbeta sena 
arbetstimmar för att kunna erbjuda så många lektioner som möjligt på en dag. Tillgången till 
ridlektioner är begränsad till följd av bristande ridhustider. Trots detta var det år 2022 fler än 500 barn 
på kölistan för ridlektioner och lektionernas popularitet förväntas öka med fler ridhuslektioner under 
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attraktivare tider. En utökad ridhusyta kan således innebära fler och säkrare ridlektioner på bättre 
tider, bättre arbetsmiljö för ridlärare, mindre tidspressat schema, en lugnare och mer avskild ridmiljö 
samt bättre hästvälfärd.  

2.4 Koppling till kommunens mål och uppdrag 
Målområdet: Tyresö kommun levererar bra välfärdstjänster som skapar goda livsvillkor-här finns plats 
för alla. 

Kultur- och fritidsnämndens mål: Tyresöborna erbjuds verksamheter som främjar psykisk och fysisk 
hälsa. 

I kommunplanen ges ett uppdrag om att fler tyresöbor ska ta del av Tyresös kultur och föreningsliv.  

I tillgänglighetsplanen finns följande mål: Kommunen ska göra det möjligt för personer med 
funktionsnedsättning att delta i kultur- och fritidsverksamhet för att utveckla sina intressen och 
förmågor.  
Genom en utökad ridhusyta kan fler barn erbjudas ridlektioner vilket är positivt både för den fysiska 
såväl som den psykiska hälsan för dessa barn. Fler ridlektioner i grupp kan också erbjudas till 
personer med funktionsnedsättning. I dagsläget är ridlektioner för personer med funktionsnedsättning 
enbart förlagt utomhus. En utökad ridhusyta skulle innebära att dessa kan flyttas inomhus vid behov 
för att undvika att rida i snö, regn och på isiga vägar. Något som är positivt utifrån ett 
säkerhetsperspektiv.  

Nya förutsättningar skapas också av en extern ridhusyta. Vilket kan tillgängliggöra ridsporten för 
personer som i behov av en lugnare ridmiljö än vad som kan erbjudas idag. Att Tyresös kultur och 
föreningsliv tillgängliggörs för fler barn både med och utan funktionsnedsättning är i linje med det 
uppdrag som ges till kultur-och fritidsförvaltningen i kommun-såväl som nämndplan samt 
tillgänglighetsplanen.  
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3 Vad är den förväntade nyttan? 
Nytta  Typ av 

nytta 
Ekonomi 
/Kvalitet 

För vem/vilka Uppskattad 
nytta i kronor 
eller 
förväntad 
nytta i kvalitet 

Erbjuda ridlektioner till fler barn K Barn och unga på kölistan Fysisk aktivitet 
för fler 

Erbjuda fler anpassade 
ridlektioner 

K Barn med funktionsnedsättning Ökad 
tillgänglighet 

Ökad säkerhet vid lektionsbyte K Barn som rider på ridskolan idag Ökad säkerhet 

Fler ridlektioner under attraktiva 
tider 

K Barn som erbjuds ridlektioner 
under bättre tider 

Ökad 
tillgänglighet 

Möjliggör bättre inledning/avslut 
på ridlektioner 

K Barn, hästar och ridlärare Ökad 
tillgänglighet 

Möjlighet att erbjuda större och 
mer varierat utbud  

K Barn med särskilda behov eller 
önskemål 

Ökad 
tillgänglighet 

Möjlighet att 
tillgänglighetsanpassa den nya 
ridhusbyggnaden 

K Barn med funktionsnedsättning Ökad 
tillgänglighet 

Fler ridtider till privatryttare E Privatryttare Fysisk aktivitet 
för fler/intäkter 

Tabell 4 Tabellen beskriver den förväntade nyttan av ett utökat ridhus och vem som får ta del av den. 
Resultaten visar många positiva nyttoeffekter för barn. 

En utökad ridhusyta innebär att två ridlektioner kan pågå samtidigt vilket gör att fler barn och unga kan 
erbjudas ridlektioner. Detta resulterar i att fler kan ta del av de hälsofördelar som följer med ridning. 
Hälsofördelar till följd av fysisk aktivitet är bland annat ökat välmående och minskad risk för 
folksjukdomar. Ridning har också en positiv påverkan på barns sociala utveckling och psykiska 
välmående. Detta då omhändertagandet av hästen ställer krav på den personliga ansvarsförmågan 
och tiden i stallet bidrar till gruppgemenskap. 10  

En utökad ridhusyta innebär att fler barn kan erbjudas ridlektioner under attraktivare tider. 
Ryttarföreningen uppmärksammar att många föräldrar poängterar betydelsen av bättre ridtider då 
många idag erbjuds ridlektioner obekväma tider som tidiga eftermiddagar (klockan 14:30 eller 15:30) 
eller sena kvällar (ridlektionerna pågår så sent som till 22:30). De tidigare tiderna förutsätter att 
föräldrar till små barn är föräldralediga, arbetar deltid eller har flexibla arbetstider. De senare tiderna 
förutsätter kanske att föräldrar har tillgång till bil och kan skjutsa barnet eller att barnet självständigt 
kan ta sig till ridanläggningen. En situation som är exkluderande för barn vars föräldrar inte har dessa 
möjligheter och då tvingas tacka nej till en plats på ridskolan. Ryttarföreningen vittnar också om att det 
finns barn och unga som självständigt tar sig till anläggningen och lämnar skolan tidigare för att hinna 
till sina ridlektioner. Något som kan generera negativa konsekvenser för grundskoleutbildningen.  

 
10 Idrottens samhällsnytta, Riksidrottsförbundet, 2017 
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Säkerheten för ryttare och hästar ökar när två ridlektioner inte behöver pågå på samma ridbana 
samtidigt. Idag görs inledning och avslutning av ridlektioner på samma ridbana med hjälp av ett 
avgränsande staket som bärs in och ut. Att en ny lektion påbörjas samtidigt som en annan avslutas 
förutsätter ryttare och hästar som klarar av störningar och inte blir stressade av dessa förutsättningar. 
Dessutom öppnas dörrar under pågående lektion för in- och utpasserande ekipage. Hur ryttare men 
framför allt hästar reagerar av förutsättningarna går inte alltid att förutse på förhand. Det finns därför 
en risk att nuvarande förutsättningar triggar oförutsedda händelser som att hästen skenar eller rör sig 
på ett oväntat sätt som ryttaren inte hinner reagera på. Något som kan leda till olyckor. Oväntade 
händelser som skrämda hästar kan undvikas av en lugnare ridmiljö vilket lättare möjliggörs när 
ridgrupperna kan utnyttja varsin ridyta, avskärmade från varandra.  

Vid lektionsbyte tvingas ryttare och hästar som ska påbörja sin ridlektion stå ute och vänta på 
klartecken från ryttare och hästar som avslutar en lektion i ridhuset. Väder och vind kan därför riskera 
påverka hästen, särskilt om väntan är lång. Något som kan generera stress för både häst och ryttare. 
En utökad ridhusyta gör att den tidigare lektionen kan avslutas utan att hästar och ryttare måste vänta 
utomhus innan ridlektion.  
När ridlektionerna inte behöver gå omlott kan hästvälfärden premieras genom att hästen kan vara kvar 
i ridhuset för att användas till två ridlektioner efter varandra. Något som är positivt för hästens 
välmående, och därmed humör gentemot barnen, eftersom hästen slipper bli störd i boxen och sadlad 
flera gånger. Detta gör också att hästen får en ordentlig återhämtning och blir lämnad ifred efter sina 
två ridlektioner. Med dessa förutsättningar kan fler ridlektioner erbjudas med samma antal hästar.  

När två ridlektioner kan pågå samtidigt möjliggör det för en bättre arbetsmiljö för ridlärarna. Ridlärare 
behöver idag arbeta sena kvällar och tidiga morgnar för att kunna maximera antalet lektioner. Något 
som resulterar i att flera ridlärare missar sin dygnsvila när de arbetar till kl. 22:00 och börjar 7:00.  

Två separata ridytor kan skapa förutsättningar för andra typer av aktiviteter än vad som kan erbjudas 
idag och på så vis skapa ett mer varierat utbud av ridlektioner. Exempelvis kan det möjliggöra för 
ryttarföreningen att erbjuda ridlektioner i grupp för personer med funktionsnedsättning, något som inte 
erbjuds idag.  

Idag erbjuder ryttarföreningen vad de benämner som terapiridning för personer med 
funktionsnedsättning. Detta innebär att en ridlärare rider ensam med en elev på en stig eller en bana 
utomhus. Terapiridningen har många psykologiska och fysiska hälsofördelar för rideleven men kan 
vara en utmaning när vädret ställer till det. Terapiridningen erbjuds dagtid när förberedelser såsom 
inridning av hästar och i iordningställande av banan görs i ridhuset. Med två ridhus skulle 
terapiridningen kunna kompletteras eller flyttas inomhus vid dåligt väder.   
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Vad blir konsekvenserna om inget görs? 
Konsekvenserna av att ridhusytan inte utökas avspeglas i motsatserna till ovan beskrivna nyttor.  
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4 Ryttarföreningens önskemål 
På ridanläggningen pågår just nu bygget av det nya stallet som beräknas vara inflyttningsbart 
årsskiftet 2022-2023. Den nya stallbyggnaden är placerad mitt emot ridhuset medan den gamla 
kommer rivas så snart den nya är på plats. Placeringen av stallet skapar nya förutsättningar för 
placeringen av den nya ridhusbyggnaden. Något som inte tagits i beaktning i tidigare utredningar och 
underlag och därmed poängterar behovet av en ny förstudie.  

Enligt ryttarföreningen är den optimala placeringen av den nya ridhusytan norr om det nuvarande 
ridhuset med byggnadens långsida mot det nuvarande ridhusets kortsida. Om den nya byggnaden 
placeras norr om det nuvarande ridhuset kommer byggnaden placeras där det gamla stallet står i 
dagsläget. Ryttarföreningen uttrycker att detta bör innebära mindre sprängningsarbete vilket kan göra 
bygget mer kostnadseffektivt. Den nordliga placeringen gör att ridanläggningen kan behålla en mycket 
värdefull hage, i satellitbilden kallad ”bästa hagen”, i jämförelse med en utbyggnad söderut. Det 
skapar också en betryggande oas mellan byggnaderna samt minimalt avstånd mellan ridhus och stall. 
Vilket ses som en fördel för framför allt mindre barn som då inte behöver leda ponnyhästar lika långt. 

 
Figur 3 Satellitbild över Fårdala gård före den nya stallbyggnaden. 

En förutsättning för många av de positiva effekter som följer en utökad ridhusyta är att nybyggnationen 
är en separat byggnad som antingen är sammanbygg eller helt åtskild från nuvarande ridhus. Detta 
gör bland annat att två ridlektioner ostört kan pågå samtidigt. 

Dagens ridhus är inte isolerat vilket under vintertid gör att lokalen blir väldigt kall och under sommaren 
otroligt varm. Generellt sätt är temperaturen i lokalen kallare än utomhustemperaturen vintertid och 
varmare sommartid. Enligt ryttarföreningen har det hänt att barn svimmat av värmen under sommaren. 
Under vintern har barn istället frusit så pass mycket att de förlorat greppförmågan vilket kan orsaka 



Behovsanalys   
Arbetsnamn: Utöka ridhusytan Fårdala 
gård 

 Version: 1 

Författare: Roila Jonsson, Karin Sundström  Sida: 13 (16) 

Datum: 2022-08-23    

 

 

 

 

säkerhetsrisker när barnen inte kan styra eller stanna hästen ordentligt med tyglarna. Något som kan 
leda till att barnen ramlar av hästen. Kylan gör det också svårt för föräldrar att vara med och titta under 
ridlektionen. Likaså begränsar det möjligheten för barn att titta på varandras ridlektioner. Det kan 
också ses som problematiskt för personalens arbetsmiljö då personalen upplever att kylan påverkar 
deras stämband. Ryttarföreningen önskar därför att den nya ridhusbyggnaden isoleras.  

En utökad ridhusyta kan möjliggöra tävlingsarrangemang. För att ryttarföreningens barn, ungdomar 
och vuxna ska kunna delta på andra ridskolors tävlingar krävs att föreningen organiserar egna 
tävlingar med inbjudna ekipage. Idag finns ett ridhus med mått godkända för tävling (nuvarande 
ridbana är 24m x 77m medan mått för tävlingsreglerade banor är 20m x 60m exklusive de utrymmen 
som krävs runtom ridbanan). För att ryttarföreningen ska kunna erbjuda tävling krävs dock utrymme 
för framridning vilket idag måste göras utomhus. Något som inte uppskattas av andra ridklubbar. En 
utökad ridhusyta är ett optimalt utrymme för framridning vilket gör anläggningen attraktivare för 
tävlingsarrangemang. Önskat mått på ridbanan i den nya ridhusdelen är minst 20m x 40m men gärna 
20m x 60m då storleken skulle möjliggöra två tävlingsreglerade ridbanor.  
Nuvarande ridhus erbjuder plats för en ytterst begränsad mängd åskådare och sikten för läktaren är 
inte optimal då den nuvarande läktaren är placerad på ridhusets kortsida. För den nybyggda 
ridhusbyggnaden önskar ryttarföreningen därför att läktaren placeras på långsidan.  

Enligt ryttarföreningen upplever barn som rider vissa delar av ridanläggningen som otrygg. Detta 
belyser betydelsen av trygghetsfrämjande insatser såsom bra belysning, avskärmad inre miljö och 
vuxennärvaro. Eftersom personalen på ridanläggningen oftast är upptagna med verksamheten kan 
ökade bekvämligheter som får föräldrar att stanna kvar på ridanläggningen ses som 
trygghetsfrämjande insatser till följd av ökad vuxennärvaro. Bekvämligheter som efterfrågas av 
ryttarföreningen är en uppvärmd läktare och en cafeteria.  
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5 Prövning av barnets bästa 
Den 1 januari 2020 blev barnkonventionen svensk lag. Barnkonventionen slår fast att alla åtgärder och 
beslut som rör barn ska i första hand beaktas enligt vad som i situationen kan bedömas som barnets 
bästa.  

I behovsanalysen beskrivs behovet av en utökad ridhusyta på Fårdala gård. Då ryttarföreningen har 
många medlemmar som är barn eller ungdomar bedöms ärendet direkt påverka barn. Åtgärden att 
utöka ridhusytan gentemot att inte göra det bedöms vara uppenbart för barnets bästa. Detta eftersom 
åtgärden genererar positiva följder för barn som rider idag och för de barn som får möjlighet att rida till 
följd av fler ridtider. I behovsanalysen görs därför enbart en enklare prövning av barnets bästa. 
Förvaltningen föreslår dock att barnets bästa bör analyseras ytterligare i relation till de olika alternativ 
som tas fram i förstudien.  

5.1 Barnets rättigheter i det aktuella ärendet 
Barnkonventionen innehåller 54 artiklar som alla tillsammans utgör en helhet. Artiklarna är odelbara, 
ömsesidigt beroende av och relaterar till varandra. Vid prövning av barnets bästa måste först och 
främst de fyra grundprinciperna beaktas. Dessa är artikel 2 om ickediskriminering, artikel 3 om barnets 
rätt att få sitt bästa prövat, artikel 6 om barnets rätt till liv och utveckling och artikel 12 om barnets rätt 
att göra sin röst hörd och få den beaktad. För denna behovsanalys är även artikel 31 barns rätt till lek, 
vila och fritid relevant. 

5.2 På vilket sätt, direkt eller indirekt, berörs barn och unga av beslutet eller 
åtgärden? 

Barn och unga kommer att påverkas direkt eftersom en utökad ridhusyta främjar barns möjlighet till 
fritid och att utöva sitt fritidsintresse. Ryttarföreningen som bedriver verksamhet på Fårdala gård har 
593 medlemmar under 20 år, vilket motsvarar 75 procent av alla medlemmar i föreningen.11 Utöver 
medlemmarna står cirka 500 barn i kö för ridlektioner. Dessa barn har inte kunnat erbjudas möjlighet 
att utöva sitt fritidsintresse eftersom ryttarföreningen med nuvarande förutsättningar inte kan erbjuda 
fler ridlektioner. Det finns också begränsade möjligheter att erbjuda ridlektioner under attraktiva tider. 
Både barn som rider på ridskolan idag och barn som inte kunnat erbjudas plats eller kan rida med 
nuvarande förutsättningar berörs därför av beslutet. 

5.3 Har berörda barn och unga fått ge sina åsikter och har de beaktats? 
I samband med framtagandet av behovsanalysen har ett barnperspektiv beaktats. Detta genom att 
behovsanalysen utgår ifrån barn och ungas behov av en utökad ridhusyta samt att ryttarföreningen fått 
uppdraget att beskriva behovet med barn och unga i fokus. Barn och unga har dock inte själva fått 
möjligheten att yttra sig i frågan om behovet av en utökad ridhusyta. Barn och unga kan därmed, med 
fördel, ges möjligheten att uttala sig i samband med förstudien när olika handlingsalternativ ses över.  

Ryttarföreningen genomför dock årligen medlemsenkäter där medlemmar under 16 år ges möjlighet 
att yttra sig om verksamheten. Den senaste medlemsenkäten genomfördes år 2021.12 I 
medlemsenkäten 2021 framgår det att 91 procent av de 204 svarande är nöjda med verksamheten. 
Medlemmarna är nöjda med personal, hästar och den allmänna trivseln på ridskolan. De synpunkter 
som framkommer är rör behovet av mer vuxennärvaro i stallet för att utveckla stämningen inom 
ungdomsgruppen. Det är viktigt att poängtera att barn som inte är medlemmar i ryttarföreningen inte 
fått möjligheten att yttra sig genom medlemsenkäten.  

 
11 Verksamhetsberättelse, Tyresö ryttarförening, 2021 
12 Verksamhetsberättelse, Tyresö ryttarförening, 2021 
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Enligt ryttarföreningen har barn och ungdomar framfört synpunkter på att det saknas cafeteria och 
värme i ridhuset. Vidare har barn uttryckt en känsla av otrygghet på och i nära anslutning till 
anläggningen. Något som poängterar behovet av högre vuxennärvaro och bättre belysning på 
anläggningen och på vägen till anläggningen från närmaste busshållplats. Enligt ryttarföreningar har 
barn också uttryckt att de upplevt en känsla av otrygghet till följd av obehöriga vuxna i området runt 
anläggningen.  

5.4 Har barn och ungdomars hälsa, utvecklingsbehov och säkerhet beaktats? 
Med nuvarande ridhus finns inte möjlighet att utveckla verksamheten med fler lektioner. Med en 
utökad ridhusyta ökar möjligheten för fler barn att börja rida vilket förbättrar dessa barns hälsa och 
utveckling. Nuvarande förutsättningar för ridning innebär även flera säkerhetsrisker till följd av bland 
annat trängsel, störningar och dålig isolering vilket en utökad ridhusyta kan åtgärda.  

5.5 Har det identifierats risker som kan diskriminera enskilda eller grupper av 
barn och ungdomar? 

Förslaget om ett utökat ridhus ger flickor ytterligare möjlighet att utöva sitt fritidsintresse och främja 
allas lika rätt till fritid. Det kan därmed ses som en del i idrottens jämställdhetsarbete. Enligt ett av 
Riksidrottsförbundets jämställdhetsmål (2017) ska resurser fördelas likvärdigt och rättvist mellan 
flickors och pojkars idrottande13. Detta innefattar allt från ekonomiska resurser till tillgång till 
anläggningar och träningstider. Av ryttarföreningens medlemmar är 97 procent flickor. Investeringar i 
kommunens enda ridanläggning är därmed en investering i flickors idrottsutövning och ett steg i en 
likvärdig och rättvis fördelning mellan flickors och pojkars idrottande. 

5.6 Vilka olika handlingsalternativ har identifierats? 
De olika handlingsalternativen i behovsanalysen är att ridhusytan utökas eller inte.  

5.7 Har en analys för olika handlingsalternativ gjorts utifrån barnets bästa? 
Behovsanalysen visar tydligt att det finns behov av att utöka ridhusytan för att ge fler barn möjlighet att 
utöva sitt fritidsintresse. Därefter behöver förstudien analysera vilka alternativ som är möjliga och hur 
de olika alternativen påverkar barn. Aspekter att ta hänsyn till kan relateras till säkerhetsfrågor såsom 
förutsättningar för lektionsbyten, avstånd mellan stallet och ridhuset, isolering och påverkan på 
hästarna (vilket också påverkar barnen). Andra aspekter kan relateras till förbättrade förutsättningar 
och bekvämlighet såsom storlek på den nya ridhusytan, café, placering av läkare eller möjligheten till 
uppvärmda läktare. Det är av stor betydelse att olika handlingsalternativ analyseras och prövas utifrån 
barnets bästa i relation till uppdraget att utöka ridhusytan på ett kostnadseffektivt sätt.  

5.8 Planera för återkoppling och utvärdering  
Återkoppling och utvärdering om Fårdala gårds nya förutsättningar bör göras i ett senare skede i 
processen. Regelbunden uppföljning av medarbetarnas och medlemmarnas välmående och 
synpunkter görs i samband med ryttarföreningens ordinarie månadsuppföljning, delårsrapporter och 
verksamhetsberättelser. Förvaltningen kommer också genomföra Ung livsstil där frågor om fritidsvanor 
ställs till barn i grundskolan och särskolan.  

  

 
13 Jämställdhetsmål, Riksidrottsförbundet, 2017 
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6 Kontaktuppgifter 
Namn Enhet och roll E-post Telefon 

Inger Lundin Förvaltningschef  Inger.lundin@tyreso.se 08-57829763 
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